

Congress of Local and Regional Authorities of Europe

4th Session (Addendum)

Resolution 59 (1998)¹ on the situation of local and regional self-government in the Republic of Moldova

The Congress,

1. Having regard to the interim report on the situation of local and regional democracy in the Republic of Moldova drawn up by the two co-rapporteurs, Mr Lycourgos (Cyprus) and Mr Muller (France) and examined by the Chamber of Local Authorities and the Chamber of Regions;
2. Having regard to Recommendation No. 38 on the same subject;
3. Recommends that the national associations of local and regional authorities provide all the assistance they can to the new Moldovan associations (the Federation of Local and Regional Authorities and the Association of Mayors) in their efforts to set up effective structures and promote local self-government at a practical level in their country;
4. Calls on the Moldovan associations of local and regional authorities to consider setting up separate associations for the local authorities and the regions once the law on the 8 new regions has been passed;
5. Instructs the Working Group on the situation of local democracy in Moldova and the Working Group on regionalisation to continue examining local and regional self-government in the Republic of Moldova and submit a final report as soon as possible.

1. Discussed and adopted by the Standing Committee of the Congress on 6 March 1998 (see doc. CG (4) 20, draft Resolution, presented by Mr G. Lycourgos and Mr X. Muller, Rapporteurs).

Congrès des pouvoirs locaux et régionaux de l'Europe

4^e Session (Addendum)

Résolution 59 (1998)¹ sur la situation de l'autonomie locale et régionale en République de Moldova

Le Congrès,

1. Vu le rapport intérimaire sur la situation de la démocratie locale et régionale en République de Moldova, établi par les deux co-rapporteurs, MM. Lycourgos (Chypre) et Muller (France), examiné par la Chambre des Pouvoirs Locaux et par la Chambre des Régions;
2. Vu la Recommandation n° 38 sur le même sujet;
3. Recommande aux associations nationales de pouvoirs locaux et régionaux de prêter toute leur assistance aux nouvelles associations moldaves (Fédération des pouvoirs locaux et régionaux et Association des Maires) afin de les aider à se donner des structures efficaces et à promouvoir concrètement l'autonomie locale dans leur pays;
4. Invite les associations de pouvoirs locaux et régionaux de Moldova, une fois adoptée la loi sur la création de 8 régions, d'envisager la création d'associations distinctes pour les collectivités locales d'une part et pour les régions d'autre part;
5. Charge le Groupe de Travail sur la situation de la démocratie locale et le Groupe de Travail sur la régionalisation de continuer leur examen de l'autonomie locale et régionale en République de Moldova et de leur soumettre un rapport définitif dès que possible.

1. Discussion et adoption par la Commission permanente du Congrès le 6 mars 1998 (voir doc. CG (4) 20, projet de Résolution, présenté par M. G. Lycourgos et M. X. Muller, Rapporteurs).